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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 17 grudnia 2019 roku 

Numer: 47 / 2019 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: przypadków zatrucia rzeki Warty w latach 2010-2019 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 roku, poz. 506 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303 ze zmianami) uprzejmie 

proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Rzeka Warta - nasz piękny wielkopolski i poznański skarb - jest niestety od dziesiątek lat 

zatruwana różnymi produktami chemicznymi. Skutkuje to kolejnymi katastrofami 

ekologicznymi, prowadzącymi do znacznego uszkodzenia albo nawet do zniszczenia 

ekosystemu rzeki, który następnie odbudowywany jest przez długi czas w sposób naturalny 

lub w sposób sztuczny, przy udziale wielkich nakładów finansowych. Do przypadków takich 

dochodziło w okresie przed 1989 rokiem, gdy powszechnie nie szanowano środowiska 

naturalnego. Do przypadków takich dochodziło również po 1989 roku, gdy odzyskaliśmy 

możliwość suwerennego i demokratycznego stanowienia o losie naszej Ojczyzny i gdy 

wzrastała świadomość konieczności ochrony środowiska naturalnego, lecz nie było 

większych możliwości całościowego zadbania o tę sferę. Do przypadków takich dochodzi 

również niestety w ostatnich latach, co już jest bardzo niepokojące, gdyż nadal nie udaje się 
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zaradzić tym sytuacjom. Problematyka ta jest trudna do rozwiązania z wielu względów, 

również z uwagi na fakt, że zajmuje się nią wiele jednostek organizacyjnych ze sfery 

administracji państwowej i administracji samorządowej. Niemniej jednak należy starać się 

całościowo dbać o rzekę Wartę, a szczególną troskę o Wartę powinno przejawiać nasze 

miasto, monitorując i koordynując sytuację oraz motywując różne jednostki do działania. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) ile było przypadków zatrucia rzeki Warty na odcinku przepływającym przez Poznań albo 

na odcinku przed Poznaniem, lecz o znacznym negatywnym skutku dla odcinka 

przepływającego przez Poznań, w poszczególnych latach od 2010 roku do 2019 roku, 

 

2) na czym polegały i do jakich skutków doprowadziły przypadki zatrucia rzeki Warty na 

odcinku przepływającym przez Poznań albo na odcinku przed Poznaniem, lecz 

o znacznym negatywnym skutku dla odcinka przepływającego przez Poznań, 

w poszczególnych latach od 2010 roku do 2019 roku, 

 

3) czy udało się wykryć sprawców przypadków zatrucia rzeki Warty na odcinku 

przepływającym przez Poznań albo na odcinku przed Poznaniem, lecz o znacznym 

negatywnym skutku dla odcinka przepływającego przez Poznań, w poszczególnych latach 

od 2010 roku do 2019 roku, a jeśli nie - to dlaczego, natomiast jeśli tak - to jakie sprawcy 

ci ponieśli konsekwencje w sferze prawa karnego, prawa cywilnego i prawa 

administracyjnego,  

 

4) jakie są obecnie największe zagrożenia, że w przyszłości dojdzie do kolejnych 

przypadków zatrucia rzeki Warty na odcinku przepływającym przez Poznań albo na 

odcinku przed Poznaniem, lecz o znacznym negatywnym skutku dla odcinka 

przepływającego przez Poznań, 

 

5) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe uniknięcie 

albo znaczne zminimalizowanie ryzyka wystąpienia w przyszłości przypadków zatrucia 

rzeki Warty na odcinku przepływającym przez Poznań albo na odcinku przed Poznaniem, 

lecz o znacznym negatywnym skutku dla odcinka przepływającego przez Poznań. 

 

(-) Andrzej Rataj 


